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DANIEL FENECHIU  

– CANDIDAT LA DEMNITATEA PROFESIONALĂ DE DECAN AL BAROULUI BUCUREȘTI – 

PROGRAM ELECTORAL   

 

  

 DE CE CANDIDEZ?  

 

Am luat decizia de a candida la demnitatea profesională de Decan al Baroului București când 

am realizat că este singura perspectivă realistă de a continua proiectele pe care le-am început în 

anul 2019, când am acceptat propunerea Decanului Ion Dragne de a face echipă cu el și cu Flavia 

Teodosiu, în calitate de prodecan. Cei 8 ani în care am fost membru al Consiliului Baroului București, 

interacțiunea cu confrații, problemele profesiei și instituțiile judiciare, mi-au oferit posibilitatea de 

a cunoaște problemele cu care se confruntă profesia și confrații și mi-au dat șansa de a putea oferi 

soluții care au fost de natură să rezolve cea mai mare parte a problemelor cu care ne-am confruntat.  

Așa cum știți majoritatea dintre voi, după aproape 20 de ani de avocatură am decis să îmi 

valorific experiența și în politică, urmând modelul mai multor avocați iluștri, atât din perioada 

interbelică, cât și din cea mai recentă - și mă refer aici la regretații Victor Anagnoste, Nicolae Cerveni 

sau Cristian Iordanescu. Spre deosebire de un grup restrâns, dar extrem de vocal, de colegi care mă 

acuză nedrept de politizarea avocaturii, cred sincer că implicarea activă a avocaților în politică 

reprezintă o modalitate eficientă de promovare a intereselor profesiei. De altfel, atunci când în anul 

2019 decanul Ion Dragne mi-a propus să vin în echipa sa ca prodecan, mi-a argumentat că își dorește 

ca vocea Baroului București să poată fi auzită în Parlamentul României și că atunci când vocea unui 

avocat parlamentar este, în același timp, și a unui membru în organele de conducere ale profesiei, 

greutatea și legitimitatea demersurilor sunt mult mai reprezentative și convingătoare. Am acceptat 

și realitatea a confirmat argumentele de la care am pornit.  

Cu siguranță, cei care au urmărit și analizat onest și obiectiv evoluția modificărilor legislative 

cu impact asupra profesiei, au constatat că astăzi interesele și problemele profesiei sunt bine 

reprezentate în Parlament și corect susținute în fața Executivului. Începând cu majorarea cu 240% 

a onorariilor la oficii, accesul cu telefoane mobile, tablete și laptop-uri în incintele organelor de 

urmărire penală și obținerea de la Guvern a includerii avocaților în categoria beneficiarilor de 

indemnizații pe perioada pandemiei, continuând cu modificările succesive ale Legii nr 51/1995 - 

reglementarea posibilității atestării specimenului de semnătura și a declarațiilor privind spălarea 

banilor, introducerea votului electronic, posibilitatea obținerii rapide, on-line, a datelor de stare 

civilă necesare reprezentării/asistării clienților noștri, reglementarea decontării cheltuielilor de 

transport în cadrul asistenței din oficiu, a plății în 60 de zile a onorariului provizoriu și a indexării 

legale, anuale a cuantumurilor onorariilor asistenței judiciare, sau ale Legii nr 72/2016 privind 

sistemul de pensii și alte drepturi de asigurări sociale al avocaților - unde reglementarea 

pensionarii anticipate cu posibilitatea continuării activității este un succes important, suntem în 
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derularea unui proiect complex de concepere, structurare și legiferare a priorităților profesiei: 

întărirea prestigiului profesiei, întărirea rolului avocatului și creșterea portofoliului profesional. 

Negocierea noului Protocol tripartit cu Ministerul Justiției și Parchetul General este prima la 

categoria priorități, urmată de dezbaterea publică și conceperea propunerilor legislative privind 

asigurarea juridică și avocatul familiei. Evident că extrem de importante sunt și demersurile noastre 

pentru apărarea regimului fiscal actual al profesiei, împotriva tentativelor de partajare a 

portofoliului nostru sau împotriva avocaturii ilegale. Și mai presus de toate, fac parte dintre cei 

care cred că avem nevoie de o nouă lege a avocaturii, o reglementare modernă, în concordanță cu 

vremurile, care să contureze cât mai clar posibil rolul, poziția, drepturile și remediile avocatului și 

să crească rolul democrației participative în viața profesiei. Asigurarea juridică, avocatul familiei și 

secretarul de avocat sunt teme pe care le-am lansat în spațiul public profesional și pe care doresc 

să le pun în dezbaterea colegilor avocați întrucât sunt convins că toți ne dorim venituri mai mari, 

servicii mai multe și mai bine plătite și să eficientizăm cât se poate activitatea noastră.  

Va trebui să continuăm să ne aplecăm asupra problemelor avocaților stagiari unde, cu 

siguranță, facilitățile oferite la plata taxei pentru INPPA și susținerea pe care le-o acordăm la intrarea 

în profesie – roba și setul de coduri, ambele măsuri propuse de echipa decanului Ion Dragne, vor 

trebui completate cu politici profesionale de inserție și de sprijinire la debutul în profesie. Apreciez 

că vocea avocaților stagiari ar trebui și instituțional ascultată în consiliu, sens în care voi propune și 

pune în dezbatere publică posibilitatea participării – ca invitați, la ședințele Consiliului Baroului 

București, în care se discută probleme de interes pentru stagiari, a reprezentanților aleși democratic 

de către stagiari.  

Cu privire la colegii noștri angrenați în activitatea de asistență judiciară, apreciez că pe lângă 

un nou protocol tripartit, care să includă noile modificări legislative și remediile identificate la 

disfuncționalitățile existente, va trebui să monitorizăm atent, atât modul în care le sunt respectate 

drepturile, cât și calitatea serviciilor prestate. Evident, problema remunerării juste a muncii lor 

trebuie să fie o constantă a preocupărilor decanului și consiliului.  

Pentru că am vorbit de proiecte, nu aș vrea să omit activitățile sportive – pe care Baroul le-

a organizat an de an și la care prezența colegilor a fost de la an la an mai mare, evenimentul 

”AvocArt” – pe care colegii noștri cu preocupări literare și artistice îl așteaptă an de an, proiectul 

FAST – în care s-au implicat peste 800 de colegi și care a fost, cu siguranță, cel mai important proiect 

de responsabilitate socială a unei profesii și, nu în ultimul rând ”Zilele Baroului București” – un 

eveniment așteptat de mulți dintre colegii noștri.  

Toți cei care au preocupări in zona politicilor profesionale și activității organelor profesiei 

știu că, atât la nivelul UNBR – într-o echipa solidă, în principal cu Traian Briciu, Ion Dragne, Călin 

Andrei Zamfirescu si Dan Oancea, cât și la nivelul Baroului București - în echipa cu Ion Dragne, Flavia 

Teodosiu, Silvana Racoviceanu, George Moloman, Danny Bardan, Julia Zorkoczy, Lavrin Covaci, 

Mihai Tănăsescu, avem ca prioritate majoră promovarea intereselor profesiei și că în demersurile 

pe care le-am desfășurat până acum și pe care le avem în curs am implicat toate resursele pe care 

profesia le are.  
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 Patru ani în care am activat ca prodecan, în care am fost implicat în tot ceea ce a presupus 

conducerea de zi cu zi a celui mai mare barou din România, într-o perioadă în care problemele cu 

care s-a confruntat avocatura – și mă refer aici, atât la perioada pandemiei, cât și la cea cu protestul 

magistraților, ambele cu efecte negative asupra activității, veniturilor și calității vieții colegilor – mi-

au oferit posibilitatea să dobândesc nu doar acele date și informații despre problemele colegilor pe 

care ajungi să le cunoști în mod real doar când te confrunți direct cu ele, ci și experiența necesară 

abordării și rezolvării lor.  

 Am fost onorat să fac echipă cu Ion Dragne și Flavia Teodosiu la conducerea Baroului 

București și cred că am reușit împreună  să ținem drept cârma celui mai mare Barou din România. 

Voi continua atât colaborarea și cu Ion și cu Flavia, cât și toate proiectele începute împreună, iar pe 

viitor voi iniția, în condițiile legii și statutului, după consultarea colegilor, noi proiecte care să 

răspundă așteptărilor membrilor corpului profesional al avocaților din București, știind că voi avea 

suportul tuturor avocaților care vor binele profesiei.  

 Totodată, voi continua promovarea și susținerea intereselor corpului profesional, al 

avocaților bucureșteni în cadrul Uniunii Naționale a Barourilor din România, Casei de Asigurări a 

Avocaților și Institutului Național de Pregătire și Perfecționare a Avocaților, unde rolul și poziția 

Baroului București trebuie să fie în consonanță cu ponderea pe care avocații bucureșteni o au în 

cadrul corpului profesional național.  

   

CE ÎMI PROPUN?  

 

Cu siguranță sunt multe de făcut pentru ca Baroul București să ajungă unde își dorește corpul 

profesional al avocaților din cel mai mare barou al României, iar pe parcursul campaniei stabilite 

prin regulamentul de organizare al alegerilor voi încerca să detaliez cât mai multe din obiectivele 

pe care mi le propun și să răspund la întrebările voastre.  

Cunosc în detaliu problemele colegilor și știu care le sunt nemulțumirile. Sunt multe și doar 

rezolvarea lor poate genera acel mediu prietenos și confratern, pe care mulți dintre noi ni-l dorim. 

De la neajunsuri privind funcționarea Baroului, la modul în care sunt tratați, nu de puține ori, colegii 

noștri de judecători, procurori, polițiști, grefieri ori alți funcționari, de la condițiile din instanțe sau 

problema lipsei locurilor de parcare, la abordări gen ”avocații fac parte din public”, lista problemelor 

este una lungă. Le vom rezolva. 

Am fost, sunt și voi fi deschis la orice propunere realistă care să satisfacă așteptările 

membrilor corpului profesional, indiferent de la cine provine.  

În continuare vă prezint succint obiectivele pe care mi le propun – și pe care, așa cum am 

spus, le voi detalia în campanie, în funcție de nevoia de clarificări și precizări solicitate de colegi: 
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1. Regândirea și reașezarea activităților Consiliului Baroului București, în sensul îmbunătățirii 

funcționării Consiliului BB, a Comisiei de Cenzori, a Comisiei de Disciplină  și a activității 

aparatului tehnic-administrativ, în scopul creșterii calității serviciilor oferite avocaților.  

 

➢ Cointeresarea și implicarea tuturor membrilor CBB într-o activitate continuă, care să 

exceadă situației de astăzi când unii consilieri au practic doar două activități, respectiv 

participarea la ședințele săptămânale a CBB și întocmirea referatelor cu propuneri pentru 

dosarele disciplinare și/sau a referatelor decurgând din lucrări aflate pe ordinea de zi a 

Consiliului. În viziunea mea fiecare consilier are îndatorirea de a se implica și în alte activități 

cum ar fi: asigurarea permanenței relației Baroului cu membrii corpului profesional, 

elaborarea și/sau verificarea lucrărilor de cancelarie, participarea la activitățile profesionale, 

științifice, culturale sau sportive organizate de BB, reprezentarea Baroului București la 

activități organizate de instituțiile judiciare, instituții publice sau administrative, ori alte 

organe ale profesiei. 

➢ Asigurarea vizibilității activității Consiliului, atât prin informarea colegilor cu privire la 

agenda acestuia – ședințe consiliu, activități la sediul baroului, program de relații cu colegii, 

cât și cu privire la activitățile de reprezentare a baroului. În acest sens voi acorda o atenție 

sporită comunicării, atât prin intermediul site-ului Baroului București, cât și a paginilor 

baroului de pe rețelele de socializare. Distinct, mă voi asigura că rapoartele de activitate ale 

Decanului, Consiliului, consilierilor, Comisiei de disciplină și Comisiei de cenzori vor fi aduse 

la cunoștința corpului profesional al avocaților. La sfârșitul fiecărui an voi prezenta o situație 

centralizată cu prezența și bilanțul de activitate al consilierilor.  

➢ Înființarea unui departament de comunicare care să asigure informarea cu privire la 

activitățile baroului și care să poată reacționa rapid și eficient, ori de câte ori se impune.  

➢ În raport de pozițiile exprimate în spațiul public de către colegi cu privire la necesitatea și 

cuantumul taxelor stabilite pentru anumite servicii și, evident, în raport de necesitatea 

asigurării resurselor bugetare pentru susținerea activităților în raport de așteptărilor 

colegilor, după consultarea corpului profesional, voi propune Consiliului Baroului București 

soluțiile rezultate.  

➢ Îmbunătățirea activității Resortului de relații internaționale printr-o participare activă la 

organismele internaționale ale avocaților, prin dezvoltarea relațiilor cu barourile prietene, 

în scopul inițierii și derulării unor activități comune de formare și perfecționare profesională 

și a schimburilor de experiență pentru avocații tineri.  

➢ Constituirea unor grupuri de lucru care să analizeze și să propună modificări legislative 

menite să crească portofoliul profesional al avocatului și să îmbunătățească cadrul fiscal 

aplicabil profesiei – asigurarea juridică, avocatul familiei, facilități fiscale pentru avocați.  

➢ Asigurarea resurselor necesare bunei funcționări a Comisiei de Cenzori și sprijinirea 

acesteia, atât în activitatea de control cât și în realizarea rapoartelor intermediare.  

➢ Dezvoltarea și îmbunătățirea activității disciplinare a Baroului București prin inițierea unui 

program de informare și prevenție și nu în ultimul rând, publicarea anuală a unei sinteze de 

practică în baza hotărârilor pronunțate de Comisia de Disciplină, care să fie diseminată în 

cadrul conferințelor profesionale. 

➢ Asigurarea resurselor necesare bunei funcționări a Comisiei de Disciplină. W
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➢ Cu privire la aparatul administrativ, apreciez că se impune o îmbinare a activităților clasice 

cu soluțiile oferite de noile tehnologii, astfel încât timpul de rezolvare al solicitărilor 

formulate de confrați să scadă semnificativ iar o mare parte din serviciile solicitate Baroului, 

să poată fi livrate electronic/online. 

➢ Asigurarea permanenței anumitor servicii administrative astfel încât colegii să poată accesa 

anumite servicii și după orele 16.00.  

➢ Creșterea calității serviciilor aparatului tehnic, atât prin stimularea corectă și pragmatică a 

performanței salariaților, cât și prin evaluarea periodică a modului în care aceștia răspund 

la solicitările și așteptările rezonabile ale avocaților.  

 

 

2. Întărirea prestigiului profesiei și apărarea imaginii și demnității profesionale a avocatului. 

 

➢ Instituirea unui mecanism rapid, simplu și eficient, de reacție rapidă, la orice atingere a 

prestigiului profesiei, imaginii sau demnității avocatului.   

 

➢ În acest sens apreciez că se impune crearea - în coordonarea resortului Apărarea profesiei, 

a unui grup de reacție format din avocați și comunicatori/specialiști PR, care să reacționeze 

rapid și ferm ori de câte ori prestigiul profesiei sau imaginea și/sau demnitatea avocatului 

sunt atinse.  

➢ Conceperea și implementarea unui plan coerent, eficient și pragmatic de combatere a 

avocaturii clandestine. În acest sens extinderea grupului de avocați existent astăzi la nivelul 

Baroului București, care acționează împotriva avocaturii legale, cointeresarea și implicarea 

întregului corp profesional împotriva acestui flagel care influențează activitatea și veniturile 

avocaților, identificarea celor mai eficiente remedii împotriva acestui fenomen ilegal și 

asigurarea resurselor umane și financiare necesare, trebuie să fie priorități ale Baroului.  

 

3. Îmbunătățirea relației cu instituțiile implicate în înfăptuirea justiției, în sensul consolidării 

independenței avocatului și respectării dreptului la apărare.  

 

➢ Instituirea unui mecanism de monitorizare al relației cu instituțiile implicate în înfăptuirea 

justiției, care să evidențieze orice derapaj de la prevederile legale și bunele practici. Practica 

limitării drastice a timpului alocat concluziilor, reducerea onorariilor fără a se avea în vedere 

activitatea efectivă a avocatului, desconsiderarea avocatului, considerarea acestuia ca 

făcând parte din public, nestabilirea termenelor pe intervale orare sunt doar câteva din 

problemele care vor trebui atent monitorizate și care necesită intervenții ferme.  

➢ În acest sens, apreciez că este necesară conștientizarea colegilor să informeze Baroul cu 

privire la orice abuz din partea magistraților, grefierilor, polițiștilor ori a altor funcționari, 

precum și la orice încălcare ori atingere a prestigiului profesiei, imaginii sau demnității 

avocatului.  

➢ Corelativ, la nivelul Baroului trebuie stabilită o strategie de reacție eficientă, inclusiv prin 

demersuri pragmatice și eficiente la nivelul conducerilor instanțelor/ parchetelor/ organelor 

de poliție, a Inspecției Judiciare, și/ sau a CSM-ului.  W
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4. Creșterea coeziunii și îmbunătățirea colaborării instituționale cu Uniunea Națională a 

Barourilor din România, Institutul Național de Pregătire Profesională a Avocaților, Casa de 

Asigurări a Avocaților și Filiala București-Ilfov a CAA în vederea elaborării unui proiect pentru o 

nouă lege a profesiei de avocat, a modificării și completării Legii 72/2016 privind sistemul de 

pensii și alte drepturi  de asigurări sociale ale avocaților, precum și a altor propuneri legislative 

care să vizeze întărirea prestigiului profesiei și sporirea sferei activităților prestate de avocat. 

Cred că este important și în interesul corpului profesional al avocaților bucureșteni să stopăm 

tendințele centrifuge și care urmăresc divizarea corpului profesional național al avocaților. 

 

➢ Apreciez totodată că îmbunătățirea colaborării cu celelalte profesii liberale cu care 

interacționează avocatul – exemplificativ: executori judecătorești, notari publici, experți 

judiciari, psihologi, etc., este de bun augur pentru profesie, evident cu respectarea 

drepturilor și prerogativelor profesiei de avocat.  

 

5. Dezvoltarea și îmbunătățirea relației cu Filiala București-Ilfov a CAA, inclusiv prin o mai bună 

coordonare a acesteia.  

 

➢ Filiala București-Ilfov a CAA este principalul partener al Baroului București, fiecare membru 

al Baroului fiind și membru al Filialei, motiv pentru care siguranța pensiei este și trebuie să 

fie o prioritate, atât pentru colegi cât și pentru organele profesiei. Implicarea Baroului în 

respectarea obligației de plată a contribuției de asigurări sociale a avocaților este vitală 

pentru asigurarea bunei colectări a resurselor filialei, la fel, corelativ, respectarea drepturilor 

asiguraților fiind o obligație aflată și în supravegherea Baroului București.  

➢ Pe de altă parte, anumite nemulțumiri ale colegilor relativ la cuantumurile anumitor 

ajutoare sociale, reglementarea concediului medical și inexistența în Legea 72/2016 a 

anumitor remedii existente în sistemul de stat, necesită o analiză urmată de demararea 

procedurilor de corectare a acestor lacune/ neajunsuri din lege.  

➢ Verificarea periodica a modului în care sunt capitalizate resursele Filialei, a randamentului 

și eficienței investirii sumelor din fondul de pensii și informarea corpului profesional sunt nu 

doar demersuri firești ci și responsabilități pe care avocații le așteaptă.  

➢ Apreciez totodată, că se impune desemnarea a 1-2 consilieri care să asigure funcționalitatea 

relației Consiliului Baroului București cu Consiliul Filialei și totodată, cred că sunt necesare 

ședințe comune de analiză trimestrială.  

➢ Îmbunătățirea accesului colegilor la Complexului Balnear de Recuperare CAA  ”Corpore 

Sano” va fi o prioritate a mandatului meu.  

 

6. Conceperea și implementarea unui program multianual de formare profesională continuă, în 

colaborare cu INPPA, care să îmbine toate formele agreate de avocați și care corespund 

cerințelor de formare profesională: conferințe, workshop-uri, schimburi de experiență, 

evenimente online. În acest sens, apreciez că este necesară o dezbatere largă cu privire la ariile 

profesionale ale formării avocaților, temele de interes, precum și tipurile de formare 
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profesională agreate de colegi. Implicarea avocaților care sunt si cadre didactice universitare, 

precum și a colegilor cu experiență,  va fi o prioritate a mandatului meu.  

7. Includerea în noul protocol care urmează să fie negociat cu Ministerul Justiției și Parchetul 

General, nu doar a modificărilor recente a Legii 51/1995 cu privire la asistența judiciară (decont 

cheltuieli transport/ plată onorarii parțiale la 60 de zile și indexare anuală) ci și a solicitărilor 

legitime venite din partea celor 1400 de colegi care prestează asistența judiciară în cadrul 

Baroului București. Menținerea delegațiilor avocatului din oficiu după depunerea delegației 

avocatului ales, reducerea onorariilor – uneori la sume ridicole, TVA-ul la plătitorii de TVA, 

întârzierile la plata onorariilor – devenită o regulă și transmiterea cu mari întârzieri a referatelor 

de la organele judiciare către SAJ – când acestea ar putea fi transmise electronic, sunt doar 

câteva din prioritățile protocolului.   

 

8. Continuarea demersurilor cu privire la edificarea, în ”Cartierul Justiției”, împreună cu UNBR, 

a construcției care să găzduiască un sediu nou și modern pentru Baroul București. 

 

➢ Chiar dacă există și voci contra, consider că prezența Baroului București în ”Cartierul  

Justiției” este necesară, fiind o componentă importantă a prestigiului singurei profesii 

menționate în Constituția României.  

 

9. Conceperea și implementarea unui calendar de evenimente sportive, artistice și culturale 

destinate corpului profesional care să conducă la creșterea coeziunii și solidarității dintre 

avocați.  

 

➢ Competițiile sportive de primăvară și de toamnă vor deveni o constantă a activității Baroului.   

➢ Consider că permanentizarea evenimentului ”AvocArt” va stimula colegii să creeze și să 

expună, contribuind nu doar la umanizarea profesiei, ci și la promovarea ei.  

➢ Organizarea de evenimente culturale, participarea și susținerea evenimentelor culturale 

organizate de avocați ori care prezintă creațiile avocaților, nu pot lipsi din calendarul anual 

al activităților Baroului.  

 

10. Ar mai fi:  

 

➢ Un oficiu poștal non-stop în incinta Baroului București. 

➢ O bază sportivă a avocaților sau măcar un parteneriat cu o bază sportivă pentru accesul 

avocaților. 

➢ Un club al avocaților.  

➢ ... 

Aștept și alte propuneri de la voi! 

 

Cu prietenie, același coleg al vostru 

Daniel Fenechiu W
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